
REACTIE VAN NETVISWERK OP VOORNEMEN TOT VERDERE INPERKING ZEGENDAGEN IJSSELMEER 

De minister van LNV is voornemens de visserij met de zegen op het IJsselmeer/Markermeer/IJmeer 

(hierna te noemen IJsselmeer) verder te verminderen. Gedacht wordt aan een vermindering van 7 

naar 2 dagen per bedrijf per jaar. Dit met als doel het bestand aan brasem te laten toenemen. 

NetVISwerk -  de landelijke organisatie van kleinschalige vissers in de kust- en binnenwateren -  geeft 

hierop de volgende reactie: 

• Sinds de tweede helft van de vorige eeuw en ook in het begin van deze eeuw was de brasem een 

van de meest voorkomende vissoorten op het IJsselmeer. Daarna is een sterke teruggang 

opgetreden.  

• Mede door de instelling van een door LNV opgelegde vangstreductie van 95 %  zien we de 

laatste jaren gelukkig weer een toename van het bestand aan brasem.  

• Evenals met andere vissoorten, kan ook het bestaand aan brasem niet oneindig doorgroeien. 

Daarvoor is voedsel nodig en juist daar wringt de schoen: Door het rigoureus terugdringen van  

voedingsstoffen uit het oppervlaktewater (Kaderrichtlijn Water) is de hoeveelheid voedsel voor 

brasem, zoals muggenlarven, drastisch verminderd. Zo is onlangs gebleken dat muggenlarven op 

het Markermeer zelfs vrijwel ontbreken, terwijl die daar vroeger zeer talrijk waren. Daarmee is 

het productievermogen van het water voor vissoorten als brasem aanzienlijk afgenomen. 

• Terwijl dus door waterzuivering het voedsel de beperkende factor is geworden voor de verdere 

groei van de brasemstand op het IJsselmeer, ziet de minister van LNV het beperken van de 

zegenvisserij van 7 naar 2 dagen per jaar als adequate oplossing om de brasemstand verder te 

laten toenemen: Dat is het paard achter de wagen, want door de afname van voedingsstoffen 

zullen we nooit meer de omvangrijke brasemstand van weleer terugkrijgen. Ook het 

verminderen van de zegenvisserij op het IJsselmeer zal daar geen verandering in brengen.  

• Het door de minister van LNV beoogde effect (verbetering van de brasemstand) zal dan ook 

uitblijven, terwijl anderzijds wel enkele visserijbedrijven ten dode zijn opgeschreven. 

 

 


